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Dnia 3.12.2024r. 

 

Rada Gminy Wietrzychowice 

Radni 

Protokół Nr VIII/2024 

VIII Sesja Rady Gminy Wietrzychowice w dniu 02 grudnia 2024 

Miejsce posiedzenia: sala narad Urzędu Gminy Wietrzychowice pok. nr 20 

Obrady rozpoczęto 02 grudnia 2024 o godz. 13: 00, a zakończono o godz. 13: 59 tego 

samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. Zbigniew Curyłło 

2. Andrzej Dębiński 

3. Grzegorz Duda 

4. Tadeusz Dulian 

5. Halina Kozłowska 

6. Michał Kuczak 

7. Anna Mnich 

8. Andrzej Pudełko 

9. Dorota Stokłosa 

10. Elżbieta Stryczek 

11. Tadeusz Stryczek 

12. Urszula Szot 

13. Maciej Uchwat 

14. Sylwester Wojciechowski 

15. Ewa Wojcieszek 

  

Lista obecności: radnych, gości i sołtysów w załącznikach nr 1, nr 2 i nr 3 do niniejszego 

protokołu. 

1. Otwarcie Sesji, sprawdzenie prawomocności obrad oraz przyjęcie porządku 

obrad. 

Przewodnicząca Rady Gminy Wietrzychowice Dorota Stokłosa o godzinie 13:00 
otworzyła VIII sesję Rady Gminy Wietrzychowice i po powitaniu radnych i zaproszonych 
gości oświadczyła, że zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy  
15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Gminy wynoszącego 15 radnych 
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stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji. Poinformowała, 
że obrady sesji są transmitowane na żywo. Przewodnicząca zapytała, czy są zapytania 
lub propozycje do przedstawionego porządku obrad. 

Przyjęto przedstawiony porządek obrad. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcia porządku obrad VIII Sesji Rady Gminy Wietrzychowice IX kadencji 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Curyłło, Andrzej Dębiński, Grzegorz Duda, Tadeusz Dulian, Halina Kozłowska, 

Michał Kuczak, Anna Mnich, Andrzej Pudełko, Dorota Stokłosa, Elżbieta Stryczek, 

Tadeusz Stryczek, Urszula Szot, Maciej Uchwat, Sylwester Wojciechowski, Ewa 

Wojcieszek 

  

2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji. 

Protokół nr VII/2024 z sesji Rady Gminy Wietrzychowice odbytej w dniu 18 listopada 
2024 r. jest wyłożony do wglądu radnym w biurze Rady Gminy oraz dostępny w aplikacji 
eSesja. 

W sprawie protokołu radni nie zabrali głosu.  

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcia protokołu z ostatniej sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Curyłło, Andrzej Dębiński, Grzegorz Duda, Tadeusz Dulian, Halina Kozłowska, 

Michał Kuczak, Anna Mnich, Andrzej Pudełko, Dorota Stokłosa, Elżbieta Stryczek, 

Tadeusz Stryczek, Urszula Szot, Maciej Uchwat, Sylwester Wojciechowski, Ewa 

Wojcieszek 
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3. Sprawozdanie z wykonania uchwał podjętych na sesji Rady Gminy w dniu 

18 listopada 2024 roku. 

Sprawozdanie jw. przedstawiła Przewodnicząca Rady Gminy Dorota Stokłosa 

w brzmieniu załącznika nr 4 do niniejszego protokołu. 

W sprawie przedstawionego sprawozdania radni nie zabrali głosu. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcia sprawozdania z wykonania uchwał podjętych na sesji Rady Gminy w dniu 18 

listopada 2024 roku. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Curyłło, Andrzej Dębiński, Grzegorz Duda, Tadeusz Dulian, Halina Kozłowska, 

Michał Kuczak, Anna Mnich, Andrzej Pudełko, Dorota Stokłosa, Elżbieta Stryczek, 

Tadeusz Stryczek, Urszula Szot, Maciej Uchwat, Sylwester Wojciechowski, Ewa 

Wojcieszek 

  

4. Informacja Wójta o działalności międzysesyjnej. 

Wójt Gminy Wietrzychowice Robert Śpiewak przedstawił informację o działalności 

międzysesyjnej za okres od dnia 18 listopada 2024 roku do dnia 1 grudnia 2024 roku.  

Poruszył tematy dotyczące: 

1) Odbytego spotkania z Wiceprzewodniczącym Sejmiku Województwa 

Małopolskiego Panem Wojciechem Skruchem w zakresie spraw bieżących gminy 

2) Odbytego spotkania z przedstawicielami jednostki OSP Wola Rogowska  

w zakresie zakupu niezbędnego wyposażenia dla tej jednostki 

3) Uczestnictwa z okazji Dnia Seniora w spotkaniu z Klubami Seniora z Jadownik 

Mokrych oraz Miechowic Wielkich  

4) Pożegnania pracowników Urzędu Gminy Wietrzychowice, którzy odeszli na 

emeryturę 
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5) Udziału na zaproszenie LKS Wietrzychowice w zebraniu członków klubu, którego 

tematem było podsumowanie rocznej działalności oraz sprawy bieżące klubu 

6) Odbytego spotkania z przedstawicielami LKS Miechowice Małe, którego tematem 

były sprawy bieżące dotyczące działalności klubu 

7) Podpisania umowy na wykonanie projektu wiaty w centrum Wietrzychowic na 

kwotę 6 888, 00 zł 

8) Podpisania umowy na remont instalacji elektrycznej w pomieszczeniu garażowym 

w remizie OSP Jadowniki Mokre na kwotę 2 760, 00 zł  

9) Wykonania drobny prac elektrycznych w Domu Ludowym w Woli Rogowskiej oraz 

świetlicy wiejskiej w Wietrzychowicach (wartość prac to 2 000, 00 zł) 

10) Zamontowania nowych wita czy (koszt wymiany to kwota 10 774, 00 zł) 

11) Przeniesienia gniazda bocianów z budynku po byłym Gimnazjum  

w Miechowicach Wielkich za zgodą Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska  

w Krakowie (obok budynku powstanie słup z platformą, na której zostanie 

zamontowane gniazdo, koszt tego zadania to około 3 000, 00 zł) 

12) Odbytych spotkaniach z panią dyrektor Gminnego Centrum Kultury w zakresie 

spraw bieżących (podjęto decyzję, że kiermasz bożonarodzeniowy będzie miał 

miejsce na parkingu przy Urzędzie Gminy obok Gminnego Centrum Kultury) 

13)  Informacji na temat ilości wyjazdów stacjonującej w Jadownikach Mokrych 

karetki (zespół pogotowia ratunkowego wyjeżdżał 33 razy w listopadzie) 

Udzielił odpowiedzi na pytania zadane przez sołtysów i radnych na sesji w dniu 18 

listopada br.: 

1) Pytanie zadane przez sołtysa Zbigniewa Curyłło odnośnie przeniesienia lub 

likwidacji słupa znajdującego się na parkingu obok kościoła- działka stanowi 

własność parafii w Wietrzychowicach 

2) Pytanie zadane przez sołtysa Zbigniewa Curyłło odnośnie mikrofonu dla gości 

i sołtysów siedzących przy drugim stoliku- nie będziemy instalować tam 

mikrofonów, ponieważ mamy taką zasadę, że jeżeli ktoś przemawia 

przychodzi do mównicy, jeżeli chce zabrać głos  

3) Pytanie zadane przez sołtys Ewę Wojcieszek odnośnie lampy, koło Pani 

Wyczesanej- słup przy tej drodze znajduje się w odległości ponad  

10 metrów od drogi, także on nie będzie oświetlał drogi, wysięgniki są do 

odległości około 3 metrów, także zdecydowanie za daleko umieszczony 

słup od tej drogi) 

4) Pytanie zadane przez sołtys Ewę Wojcieszek odnośnie utwardzenia poboczy 

na Zamłyniu- nie stosujemy w ogóle na terenie naszej gminy, ani nigdzie 

się nie spotkałem, aby pobocza były utwardzane nawierzchnią asfaltową, 

czy masą asfaltową 
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5) Pytanie zadane przez sołtys Ewę Wojcieszek odnośnie wymalowania lamperii 

w Domu Ludowym na dużej Sali oraz pomieszczeń dla młodzieży- zostanie 

to w najbliższym czasie wykonane przez pracownika Urzędu Gminy  

6) Pytanie zadane przez sołtys Ewę Wojcieszek odnośnie wykonania terakoty-  

w tegorocznym budżecie nie zostanie to zrealizowane, bo niestety nie 

mamy już na to pieniędzy 

7) Pytanie zadane przez sołtys Ewę Wojcieszek odnośnie podświetlenia altany- 

zadanie jest w trakcie realizacji 

8) Pytanie zadane przez radną Urszulę Szot odnośnie dowieszenia lampy przy 

cmentarzu- tam jest w ogóle brak słupów w odległości 300 metrów, 

 a przewód do lamp tzw. czwarty trzeba by ciągnąć na długości 500 

metrów, koszt naprawdę bardzo duży 

 

Radna Urszula Szot- zapytała czy można by zamontować lampy solarne? 

Wójt Gminy Robert Śpiewak- odpowiedział, że z tego, co ja wiem to z reguły 

cmentarzy nie oświetlamy, nigdzie nie ma oświetlonych cmentarzy, i nie 

spotkałem się z drogą oświetloną do cmentarzy, a sądzę, że po prostu lampy 

solarne są potrzebne w innych miejscach, gdybyśmy się zdecydowali na ich 

zakładanie 

9) Pytanie zadane przez radnego Andrzeja Dębińskiego odnośnie tam 

bobrowych- akurat tak się udało, że w tym momencie pismo dotarło do 

Wód Polskich, a oni wykonywali tak jakby rutynowy objazd po wałach,  

i wiem, że te sprawy tam częściowo zostały załatwione 

W tym punkcie głos zabrali: 

Radny Zbigniew Curyłło- powiedział: Panie Wójcie ja mówiłem o słupie, który stoi 

 na działce przy kościele parafialnym w Wietrzychowicach, Pan powiedział, że to jest 

działka parafialna, na pewno? 

Wójt Gminy Robert Śpiewak- odpowiedział: to znaczy z tego, co dostałem odpowiedź 

od pracownika na pewno jest to działka parafialna  

Radna Ewa Wojcieszek- powiedziała: czy w sprawie tego oświetlenia Pani, która  

do mnie wnosiła swoją interpelację, czy ona również dostanie odpowiedź z Urzędu 

Gminy, czy ja mam przekazać 

Wójt Gminy Robert Śpiewak- odpowiedział: to znaczy to było zapytanie, jeżeli trzeba 

będzie to się jej wyśle takie pismo, nie ma problemu 

Radna Ewa Wojcieszek- powiedziała: no, bo czasami po prostu tak jest, że ludzie nie 

wierzą 
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Wójt Gminy Robert Śpiewak- odpowiedział: rozumie, nie ma problemu 

 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

  

 a) zmiany uchwały budżetowej Gminy Wietrzychowice na 2024 r.; 

Wyjaśnienia do projektu uchwały złożył Andrzej Furgał Skarbnik Gminy, prosząc 
o przyjęcie zmian w Uchwale budżetowej Gminy Wietrzychowice na rok 2024 zgodnie 
z przedłożonym projektem uchwały -załącznik nr 1- korekta planu dochodów, załącznik 
nr 2- korekta planu wydatków 

Przewodnicząca Rady Gminy – zapytała radnych o pytania do tego projektu uchwały. 

Nikt z radnych nie zadał pytań. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcia uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej Gminy Wietrzychowice  

na 2024 r.; 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Curyłło, Andrzej Dębiński, Grzegorz Duda, Tadeusz Dulian, Halina Kozłowska, 

Michał Kuczak, Anna Mnich, Andrzej Pudełko, Dorota Stokłosa, Elżbieta Stryczek, 

Tadeusz Stryczek, Urszula Szot, Maciej Uchwat, Sylwester Wojciechowski, Ewa 

Wojcieszek 

Rada podjęła uchwałę nr VIII/42/2024 w sprawie jw. (uchwała stanowi załącznik nr 5  

do protokołu). 

 

 b) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

Wyjaśnienia do projektu uchwały złożył Andrzej Furgał Skarbnik Gminy mówiąc,  

że zgodnie z ustaleniami, które były na poszczególnych komisjach rady, propozycja 

podniesienia stawek podatkowych na rok 2025 w stosunku do obowiązujących w roku 

2024 o 5% 
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Przewodnicząca Rady Gminy – zapytała radnych o pytania do tego projektu uchwały. 

Nikt z radnych nie zadał pytań. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości; 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Curyłło, Andrzej Dębiński, Grzegorz Duda, Tadeusz Dulian, Halina Kozłowska, 

Michał Kuczak, Anna Mnich, Andrzej Pudełko, Dorota Stokłosa, Elżbieta Stryczek, 

Tadeusz Stryczek, Urszula Szot, Maciej Uchwat, Sylwester Wojciechowski, Ewa 

Wojcieszek 

Rada podjęła uchwałę nr VIII/43/2024 w sprawie jw. (uchwała stanowi załącznik nr 6  

do protokołu). 

 c)  określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych; 

Wyjaśnienia do projektu uchwały złożył Andrzej Furgał Skarbnik Gminy mówiąc,  

że tak jak w przypadku poprzedniej uchwały dotyczącej podatku od nieruchomości,  

tak samo i w przypadku podatku od środków transportowych propozycja podniesienia 

podatku obowiązujących na rok podatkowy 2025 o 5% w stosunku do stawek 

obowiązujących w roku 2024. 

Przewodnicząca Rady Gminy – zapytała radnych o pytania do tego projektu uchwały. 

Nikt z radnych nie zadał pytań. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych; 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 
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Zbigniew Curyłło, Andrzej Dębiński, Grzegorz Duda, Tadeusz Dulian, Halina Kozłowska, 

Michał Kuczak, Anna Mnich, Andrzej Pudełko, Dorota Stokłosa, Elżbieta Stryczek, 

Tadeusz Stryczek, Urszula Szot, Maciej Uchwat, Sylwester Wojciechowski, Ewa 

Wojcieszek 

 Rada podjęła uchwałę nr VIII/44/2024 w sprawie jw. (uchwała stanowi załącznik nr 7  

do protokołu). 

 d) obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej, jako podstawa obliczania podatku 

rolnego na obszarze gminy Wietrzychowice; 

Wyjaśnienia do projektu uchwały złożył Andrzej Furgał Skarbnik Gminy mówiąc,  

że zgodnie z komunikatem Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego w sprawie 

określenia ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów będących podstawą do ustalenia 

podatku rolnego na rok podatkowy 2025, średnia cena kwintala żyta wyniosła 86, 34 zł. 

Proszę o obniżenie tej ceny do kwoty 71, 60 zł tj. o 14, 74 zł w stosunku do ceny 

ogłoszonej przez Prezesa GUS, przy czym ta cena będzie wyższa również o 5%  

w stosunku do tej ceny, która obowiązywała w roku podatkowym 2024. 

W tym podpunkcie głos zabrał: 

Radny Grzegorz Duda- powiedział: ja chciałem tylko dodać, że każdy Wójt, każde 

gminy występują do Izby Rolniczej o wyrażenie opinii czy zgody an temat obniżenia 

stawki proponowanej przez GUS. Oczywiście Izba Rolnicza nie stawia żadnych 

sprzeciwów w tej sprawie i jeśli chodzi o obniżenie to wyrażamy zgodę.   

Przewodnicząca Rady Gminy – zapytała radnych czy są jeszcze jakieś zapytania 
 do tego projektu uchwały. 

Nikt z radnych nie zadał pytań. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcia uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta przyjmowanej, jako podstawa 

obliczania podatku rolnego na obszarze gminy Wietrzychowice; 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Curyłło, Andrzej Dębiński, Grzegorz Duda, Tadeusz Dulian, Halina Kozłowska, 

Michał Kuczak, Anna Mnich, Andrzej Pudełko, Dorota Stokłosa, Elżbieta Stryczek, 
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Tadeusz Stryczek, Urszula Szot, Maciej Uchwat, Sylwester Wojciechowski, Ewa 

Wojcieszek 

 Rada podjęła uchwałę nr VIII/45/2024 w sprawie jw. (uchwała stanowi załącznik nr 8  

do protokołu). 

 e) wprowadzenia zwolnień przedmiotowych w podatku od nieruchomości  

na terenie gminy Wietrzychowice; 

Wyjaśnienia do projektu uchwały złożył Andrzej Furgał Skarbnik Gminy mówiąc, 

 że tak jak w latach poprzednich jak również w roku bieżącym zwolnienia przedmiotowe 

instytucji działających na terenie gminy na rzecz ochrony zdrowia, ochrony 

bezpieczeństwa, dotyczy to głównie policji, straży pożarnych, służby zdrowia.  

Proszę również o kontynuację tego zwolnienia na kolejny rok 2025. 

 Przewodnicząca Rady Gminy – zapytała radnych o pytania do tego projektu uchwały. 

Nikt z radnych nie zadał pytań. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zwolnień przedmiotowych w podatku  

od nieruchomości na terenie gminy Wietrzychowice; 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Curyłło, Andrzej Dębiński, Grzegorz Duda, Tadeusz Dulian, Halina Kozłowska, 

Michał Kuczak, Anna Mnich, Andrzej Pudełko, Dorota Stokłosa, Elżbieta Stryczek, 

Tadeusz Stryczek, Urszula Szot, Maciej Uchwat, Sylwester Wojciechowski, Ewa 

Wojcieszek 

  Rada podjęła uchwałę nr VIII/46/2024 w sprawie jw. (uchwała stanowi załącznik nr 9  

do protokołu). 

 f) określenia wysokości stawek opłaty targowej, zasad ustalania i poboru, 

terminów płatności i zarządzenia jej poboru w drodze inkasa oraz określenia 

inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso; 
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Wyjaśnienia do projektu uchwały złożył Andrzej Furgał Skarbnik Gminy mówiąc,  

że stawka opłaty targowej ostatni raz była ustalana w roku 2018 i przez te lata nie była 

zmieniana, na dzień dzisiejszy wpływ z targowiska nie pokrywają jego koszty 

utrzymania. W związku z tym proszę o podjęcie niniejszej uchwały i podniesienie opłat 

odpowiednio do 1,00 zł za m2 dotyczący powierzchni niezadaszonej i 1,50 zł 

powierzchni zadaszonej targowiska. 

 W tym podpunkcie głos zabrał: 

Radny Grzegorz Duda- powiedział: ja chciałem zapytać, bo tam w projekcie uchwały 

jest 20% dla inkasentów. Czy to jest jakby ponad wynagrodzenie, które biorą z Urzędu 

Gminy? 

Skarbnik Gminy Andrzej Furgał- odpowiedział: wyznaczony jest inkasent do poboru 

opłaty targowej i tak jak w przypadku inkasentów łącznego zobowiązania pieniężnego 

podatku rolnego tak samo i tutaj jest od kwoty zebranej opłaty targowej 20% to jest 

wynagrodzenie inkasenta.  

Przewodnicząca Rady Gminy – zapytała radnych czy są jeszcze jakieś zapytania  
do tego projektu uchwały. 

Nikt z radnych nie zadał pytań. 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcia uchwały w sprawie określenia wysokości stawek opłaty targowej, zasad 

ustalania i poboru, terminów płatności i zarządzenia jej poboru w drodze inkasa  

oraz określenia inkasentów i wysokości wynagrodzenia za inkaso; 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Curyłło, Andrzej Dębiński, Grzegorz Duda, Tadeusz Dulian, Halina Kozłowska, 

Michał Kuczak, Anna Mnich, Andrzej Pudełko, Dorota Stokłosa, Elżbieta Stryczek, 

Tadeusz Stryczek, Urszula Szot, Maciej Uchwat, Sylwester Wojciechowski, Ewa 

Wojcieszek 

 Rada podjęła uchwałę nr VIII/47/2024 w sprawie jw. (uchwała stanowi załącznik nr 10 

do protokołu). 
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 g) przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wietrzychowice  

na 2025 rok; 

Wyjaśnienia do projektu uchwały złożyła Danuta Marek Przewodnicząca GKRPA 

mówiąc, że Gminny Program Profilaktyki Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wietrzychowice na 2025 rok określa lokalną 

propozycję działań w zakresie zadań własnych określonych bezpośrednio w art. 4’ 

ustawy z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu w trzeźwości i przeciwdziałaniu 

alkoholizmowi oraz ustawy z dnia 29 lipca 2005 roku o przeciwdziałaniu narkomanii. 

Program jest kontynuacją zadań realizowanych w gminie Wietrzychowice z lat 

poprzednich, obejmuję profilaktykę oraz dąży do zminimalizowania szkód związanych  

z używaniem substancji uzależniających. Program jest adresowany do całej 

społeczności gminy. Zgodnie z powyższym podjecie uchwały w sprawie przyjęcia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych  

oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wietrzychowice na 2025 rok jest zasadne. 

 Przewodnicząca Rady Gminy – zapytała radnych o pytania do tego projektu uchwały. 

Nikt z radnych nie zadał pytań 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Wietrzychowice 

na 2025 rok; 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Curyłło, Andrzej Dębiński, Grzegorz Duda, Tadeusz Dulian, Halina Kozłowska, 

Michał Kuczak, Anna Mnich, Andrzej Pudełko, Dorota Stokłosa, Elżbieta Stryczek, 

Tadeusz Stryczek, Urszula Szot, Maciej Uchwat, Sylwester Wojciechowski, Ewa 

Wojcieszek 

 Rada podjęła uchwałę nr VIII/48/2024 w sprawie jw. (uchwała stanowi załącznik nr 11 

do protokołu). 
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 h)  wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników ochotniczych 

straży pożarnych i kandydatów na strażaków ratowników ochotniczych straży 

pożarnych z terenu Gminy Wietrzychowice; 

Wyjaśnienia do projektu uchwały złożył Robert Śpiewak Wójt Gminy mówiąc,  

że stosownie do art. 15 ust. 2 ustawy z 17 grudnia 2021 roku o ochotniczych strażach 

pożarnych, która zobowiązuje do ustalania wysokości ekwiwalentu pieniężnego nie 

rzadziej niż raz na dwa lata w formie uchwały przez Radę Gminy. Dodatkowo dodany  

w noweli ustawy art. 15a umożliwia przyznanie ekwiwalentu pieniężnego strażakom- 

ratownikom OSP za zadania zlecone przez Wójta Gminy. Mamy w tym momencie  

za udział w działaniu ratowniczym jest 18 zł, w poprzedniej uchwale było 15 zł, za udział 

w ćwiczeniach i szkoleniu 8 zł, było 7 zł ekwiwalentu dla strażaków- ratowników.  

Tego w ustawie przedtem nie było, teraz to dodajemy i będzie wynosiło 8 zł, czyli 

kandydat na strażaka, który będzie odbywał szkolenie dostanie taki ekwiwalent w takiej 

wysokości. I tutaj dodany został w §2, to, o czym mówiłem 9 zł za działania, które będą 

zlecone przeze mnie, czyli np. obstawa jakiś imprez przy działaniach kulturalny 

organizowanych przez gminę.  

W tym podpunkcie głos zabrała: 

Przewodnicząca rady Gminy Dorota Stokłosa- powiedziała: tu właśnie tak jak Pan 

Wójt wspomniał cały ten §2 został dodany, bo jest właśnie taka możliwość (…),  

bo strażacy uczestniczą we wszystkich różnego rodzaju imprezach i zawsze to jest taka 

akcja charytatywna, i jest taka możliwość, więc bardzo dobrze, że w ten sposób można 

w jakiś sposób zrekompensować im to, że zawsze są dostępni. 

Przewodnicząca Rady Gminy – zapytała radnych czy są jeszcze jakieś pytania do tego 
projektu uchwały. 

Nikt z radnych nie zadał pytań 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników ochotniczych straży pożarnych i kandydatów na strażaków ratowników 

ochotniczych straży pożarnych z terenu Gminy Wietrzychowice; 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 
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Zbigniew Curyłło, Andrzej Dębiński, Grzegorz Duda, Tadeusz Dulian, Halina Kozłowska, 

Michał Kuczak, Anna Mnich, Andrzej Pudełko, Dorota Stokłosa, Elżbieta Stryczek, 

Tadeusz Stryczek, Urszula Szot, Sylwester Wojciechowski, Ewa Wojcieszek 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Maciej Uchwat 

 Rada podjęła uchwałę nr VIII/49/2024 w sprawie jw. (uchwała stanowi załącznik nr 12 

do protokołu). 

Przewodnicząca Rady Gminy Dorota Stokłosa- dodała, że osoby, które są jak gdyby 

zainteresowane tym, bo pełnią taką czynną służbę w Ochotniczej Straży Pożarnej mają 

prawo właśnie nie brania udziału, czy wstrzymania się od głosowania, bo to jest  

po prostu w ich interesie. 

 i) zmiany szczegółowych warunków i odpłatności za usługi opiekuńcze 

 i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich 

pobierania; 

Wyjaśnienia do projektu uchwały złożyła Anna Miroszka po. Kierownika GOPS  

w Wietrzychowicach mówiąc, że zgodnie z art. 17 ust. 1 pkt. 11ustawy o pomocy 

społecznej do zadań własnych gminy o charakterze obowiązkowym należy 

organizowanie i świadczenie usług opiekuńczych w tym specjalistycznych w miejscu 

zamieszkania z wyłączeniem specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób  

z zaburzeniami psychicznymi. Zgodnie z art. 50 ust. 6 ustawy o pomocy społecznej 

Rada Gminy określa w drodze uchwały szczegółowe warunki przyznawania 

 i odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze  

oraz szczegółowe warunki częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również 

tryb ich pobierania. Ponieważ od 1 stycznia 2025 roku zmienia się minimalna stawka 

godzinowa podjecie uchwały w tym zakresie jest uzasadnione. 

Przewodnicząca Rady Gminy – zapytała radnych o pytania do tego projektu uchwały. 

Nikt z radnych nie zadał pytań 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcia uchwały w sprawie zmiany szczegółowych warunków i odpłatności za usługi 

opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem specjalistycznych usług 

opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi, oraz szczegółowych warunków 

częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania; 
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Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Curyłło, Andrzej Dębiński, Grzegorz Duda, Tadeusz Dulian, Halina Kozłowska, 

Michał Kuczak, Anna Mnich, Andrzej Pudełko, Dorota Stokłosa, Elżbieta Stryczek, 

Tadeusz Stryczek, Urszula Szot, Maciej Uchwat, Sylwester Wojciechowski, Ewa 

Wojcieszek 

 Rada podjęła uchwałę nr VIII/50/2024 w sprawie jw. (uchwała stanowi załącznik nr 13 

do protokołu). 

 j) określenia terminu naboru wniosków na udzielenie dotacji celowej z budżetu 

Gminy Wietrzychowice na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się  

w gminnej ewidencji zabytków 

 Wyjaśnienia do projektu uchwały złożyła Iwona Nowak Sekretarz Gminy mówiąc, że  

w związku z tym, iż na wcześniejszej sesji określaliśmy zasady udzielania dotacji 

celowej z budżetu gminy na prace konserwatorskie, restauratorskie lub roboty 

budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków znajdującym się w gminnej 

ewidencji zabytków. Kolejnym etapem jest teraz ogłoszenie naboru wniosków i właśnie 

tym projektem uchwały ogłaszamy nabór wniosków o udzielenie takiej dotacji z budżetu 

gminy w terminie od 3 grudnia 2024 r. do 10 grudnia 2024 r., jeżeli wpłyną w tym 

terminie, będzie komisja rozpatrywać te złożone wnioski i jeszcze w tym roku na 

najbliższej sesji była by udzielana dotacja dla tych podmiotów, które złożą wnioski.  

Przewodnicząca Rady Gminy – zapytała radnych o pytania do tego projektu uchwały. 

Nikt z radnych nie zadał pytań 

Głosowano w sprawie: 

Podjęcia uchwały w sprawie określenia terminu naboru wniosków na udzielenie dotacji 

celowej z budżetu Gminy Wietrzychowice na prace konserwatorskie, restauratorskie lub 

roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków lub znajdującym się  

w gminnej ewidencji zabytków 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 

ZA (15) 

Zbigniew Curyłło, Andrzej Dębiński, Grzegorz Duda, Tadeusz Dulian, Halina Kozłowska, 

Michał Kuczak, Anna Mnich, Andrzej Pudełko, Dorota Stokłosa, Elżbieta Stryczek, 

Tadeusz Stryczek, Urszula Szot, Maciej Uchwat, Sylwester Wojciechowski, Ewa 

Wojcieszek 

Rada podjęła uchwałę nr VIII/51/2024 w sprawie jw. (uchwała stanowi załącznik nr 14  

do protokołu). 

6. Zapytania i wnioski sołtysów. 

W tym punkcie głos zabrali: 

Sołtys Zbigniew Curyłło- powiedział: ja chciałem zapytać konkretnie Pana radnego 

Grzegorza Dudę przedstawiciela Izby Rolniczej przypuszczam, że to pytanie zna, od 

jednego z rolników naszej gminy. Chodzi o dofinansowanie próbek gleby, konkretnie na 

kwasowość gleby. Z tego, co mi wiadomo to prawdopodobnie, że inne gminy 

dofinansowują coś takiego, ja bym chciał usłyszeć Pana Grzegorza przedstawiciela Izby 

Rolniczej jak to się odbywa gdzie indziej. 

Radny Grzegorz Duda- odpowiedział: chciałem przypomnieć, że w poprzednich 

kadencjach wiele razy występowałem o to dofinansowanie i jakoś nie słyszałem Pana 

głosu popierającego ten mój wniosek, aczkolwiek po rozmowie z Antonim Zarzyckim ze 

Stacji Chemiczno- Rolniczej, który był na szkoleniu tutaj w piątek, wiem, że było 

zainteresowanie rolników, dlatego też teraz moim kolejnym wnioskiem miało być 

wystąpienie do Pana Wójta i do Pana Skarbnika o możliwość dofinansowania tym 

rolnikom, przynajmniej w kwocie 2 tyś. Zł, bo nie jest to duża kwota tych próbek gleb, 

gdyż gmina Żabno faktycznie, gmina Gręboszów i gmina Radłów, czyli ościenne gminy, 

co roku dofinansowują takie próbki. No u nas niestety nie udało się przez kolejne lata,  

to może akurat w tej kadencji się to uda. Także ja tu cały czas w tym kierunku 

występowałem i również z Panem Antonim Zarzyckim jestem w kontakcie. Jak również 

chciałem się odnieść do tego szkolenia, które było w piątek, że pracownik ODR nie 

poinformował ani Izby Rolniczej o tym szkoleniu, ani mnie, ani większości rolników, więc 

tutaj większość rolników ma też pretensje o to, że nie wiedzieli, że takie szkolenie się 

odbywa. 

Sołtys Zbigniew Curyłło- powiedział: chciałem się odnieść do wypowiedzi kolegi Dudy, 

że nie słyszał przez ileś tam lat mojego poparcia. Szanowny Panie radny Duda to,  

że rolnicy w gminie Wietrzychowice nie dostali tego dofinansowania na te próbki, to jest 

spowodowane jakimś przepisem, nie znam go i gmina broniła się przed tego typu 
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dofinansowaniem, ja nie wiem czy nie Pan Skarbnik by mógł zabrać głos w tej sprawie, 

tu proszę nie przerzucać na mnie winy, bo nie ma Pan absolutnie racji. 

 Radny Grzegorz Duda- odpowiedział: ja tylko mówiłem, że nie poparł Pan będąc 

przewodniczącym Komisji Budżetowej w poprzedniej kadencji, nie odezwał się nic jak ja 

wnioskowałem, no, ale skarbnik też swoja drogą ma swoje przepisy, więc tutaj się nimi 

kieruje pewnie.  

Sołtys Zbigniew Curyłło- odpowiedział: ja Panu przypomnę, że kieruje Pan Komisją 

Budżetową już pół roku przeszło, i jakoś nie ruszył Pan tego tematu tylko teraz jak zrobił 

się larum, to broni się Pan rękami i nogami. 

Sołtys Mateusz Wilkosz- powiedział: w ostatnią sobotę przykuła naszą uwagę, tam 

kolegi Krzysztofa Naczelnika OSP oraz moją sytuacja z droga prowadzącą do straży 

oraz wyjazdu straży. Znajdują się tam w bezpośrednim sąsiedztwie drzewa, mianowicie 

dwa takie konkretne, które przykuły naszą uwagę. Wymagają pilnej interwencji, muszą 

zostać usunięte jak najszybciej, grożą zawaleniu, mogą one również uszkodzić tam linie 

energetyczną prowadzącą energię do budynku straży, poczty oraz przedszkola. Mogą 

też uszkodzić elewację na budynku, w którym znajduje się restauracja „Joanna” 

 i zablokować też niestety drogę, jedyną drogę wyjazdu straży.  

Sołtys Tadeusz Dulian- powiedział: ja chciałem złożyć wniosek odnośnie montażu 

lampy na słupie nr 30 to jest obok posesji nr domu 58, po prostu wymaga tam ten 

odcinek lepszego oświetlenia i bardzo bym prosił o zainteresowanie się tą sprawą. 

Radny Grzegorz Duda- powiedział: ja chciałem jakby drugą sprawę poruszyć, otóż 

miałbym wniosek odnośnie malowania. Aby powiat na drogach powiatowych biegnących 

przez naszą gminę, aby powiat wymalował linie boczne krawędziowe na białe, gdyż  

w większości gmin ościennych, prawie w całej większości są takie linie. Wiadomo, że nie 

możemy wymalować tej środkowej, bo droga nie spełnia warunków, ale te boczne 

zwiększyłyby bardzo bezpieczeństwo. 

Sołtys Zbigniew Curyłło- powiedział: ja mam jeszcze pytanie od jednego z rolników, 

konkretnie do Pana Wójta, chodzi o to, że jak jego pole zaleje woda na przykład na 

wiosnę z powodu tego, że rów przy tejże działce rolnej jest nie drożny. Czy będzie mógł 

przyjść do gminy po umorzenie podatku? Takie pytanie od rolnika miałem, no nie umiem 

na to odpowiedzieć. 

Radny Grzegorz Duda- powiedział: ja chciałbym tylko dodać tutaj do wypowiedzi Pana 

Zbigniewa radnego. Otóż Minister Rolnictwa Czesław Siekierski, był teraz taki nabór 

bodajże do 29 października, gdzie wszyscy rolnicy poszkodowani, czy przez, że woda 

stała, czy jakieś inne uszkodzenia mieli, mogli to zgłaszać następowało to poprzez 
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umorzenie późniejsze dwóch rat podatku rolnego ostatnich. Aczkolwiek te raty tak 

naprawdę nie były umarzane żeby samorządy nie straciły na tym, tylko ma to być 

zwracane w dopłatach do agencji w przyszłym roku, czyli 2025 roku. I tacy rolnicy, 

którzy byli poszkodowani mogli takie wnioski składać do 29 listopada.  

Sołtys Ewa Wojcieszek- powiedziała: ja chcę zapytać, czy nasza gmina kwalifikuje się? 

No, bo mówisz o tym, czyli no u nas, jako tako nie wystąpiły powodzie. 

Radny Grzegorz Duda- odpowiedział: na razie w znikomych ilościach. Chyba, że ktoś 

tam internetowo zgłaszał wnioski, nie mam takiej informacji.  

7. Wnioski Kierowników jednostek organizacyjnych. 

Nikt z zebranych nie zabrał głosu. 

  

8. Wolne wnioski i zapytania radnych. 

W tym punkcie głos zabrali:  

Radny Grzegorz Duda- powiedział:, więc ja może chciałbym tutaj zapytać Pana 

Skarbnika, czy w porozumieniu może z ościennymi gminami Jak one to robią czy może 

dałoby się dofinansować rolnikom te badania w końcu, bo już ile lat ja to występuję,  

i może w końcu w tej kadencji by się to udało.  

Skarbnik Gminy Andrzej Furgał- odpowiedział: wystąpimy z odpowiednim zapytaniem 

do Regionalnej Izby Obrachunkowej, czy gmina może takie zadanie dofinansować.  

Radny Andrzej Pudełko- powiedział: dostałem takie pytanie od mieszkańców, 

starszych Pań, ale już częściowo mi Pan Wójt odpowiedział na to pytanie, że koło 

cmentarzów lamp się nie montuje, ale tam przejechałem i sprawdziłem i faktycznie może 

by się przydało u Pani Lagi jakąś jedną lampę postawić, bo naprawdę jest ciężko tam 

tym babciom dojść do tego cmentarza może by to częściowo tam skierować. Może 

byśmy się zastanowili nad tym rozwiązaniem. A drugie pytanie tak samo był kiedyś ten 

temat poruszany za cmentarzem jest tam bramka faktycznie wejście, jest tam dużo 

śmieci, częściowo już usunięte, a jakby tam była lampa to myślę, że nikt by tam nie 

wyrzucał tych śmieci, bo łatwo tam wyjść przez bramkę i wyrzucić za ogrodzenie. 

Jeszcze jedno takie pytanie mam, bo temat znowu na krakowskiej jest połączenie 

prostej drogi w kierunku Jadownik Mokrych, zadali mi pytanie, czy nie da się tam jakiś 

lamp wstawić na oświetlenie częściowo tej drogi, bo jednak te dzieci tam do szkoły 

chodzą, ale znowu po częściowej odpowiedzi Pana Wójta nie wiem czy uchwycimy to, 

bo jest w granicach chyba 8 metrów, do granicy drogi, ale proszę się to rozpatrzyć.  
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Radna Anna Mnich- powiedziała: ja też chciałam zgłosić wniosek o doświetlenie koło 

Pani Basi Gniady, bo tez jest droga gminna, jest nieoświetlona, jest też na Podborzu , 

tam mieszka Pająk, Dudek chyba i jeszcze Kostecki, też jest droga nieoświetlona, są 

tam bardzo ciemne, no mówimy o cmentarzach, na cmentarz idźmy w dzień, nie musimy 

chodzić w nocy. Prawda a ludzie idą i naprawdę maja bardzo ciemno.  

Radny Andrzej Dębiński- powiedział: dochodzą do mnie głosy od mieszkańców Woli 

Rogowskiej, bo została troszkę Wola Rogowska taką białą plamą na terenie gminy 

Wietrzychowice, na której nie ma Internetu, kabla światłowodowego, żeby był Internet. 

Dostają ludzie oferty o podłączenie się do światłowodu, ale niestety u ans jest to nie 

możliwe, nie wiem, dlaczego pominięto Wolę Rogowską właśnie w tych modernizacjach 

przy wykonywaniu całej tej infrastruktury. Wiem, że to były pieniądze unijne, no i nie 

wiem czy to brakło firmie, czy nie dałoby się jakoś właśnie, żeby tą Wolę podłączyć.  

No pewien mieszkaniec mi dał taki pomysł, że od Natkowa, bo Natków jest też, ma ten 

światłowód, no, ale to jest inna gmina. Nie wiem czy jest możliwość i chciałbym uzyskać 

kiedyś taką odpowiedź, czy to jest możliwe to przyłączenie, czy nie. Czy ta Wola 

Rogowska zostanie tak bez tego światłowodu i może zrobią jakiś polder? 

  

9. Zakończenie Sesji. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad VIII sesji Rady Gminy Wietrzychowice IX 

Kadencji o godzinie 13:59 Przewodnicząca Rady Gminy Dorota Stokłosa zamknęła 

obrady dziękując wszystkim za udział.  

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

  

  Przewodniczący 

Rada Gminy Wietrzychowice 

  

Przygotował: Małgorzata Kabat 


